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Fondation pour l’innovation politique

A French think tank for European integration and free economy

The Fondation pour l’innovation politique provides an independent forum 
for expertise, opinion and exchange aimed at producing and disseminating 
ideas and proposals. It contributes to pluralism of thought and the renewal 
of public discussion from a free market, forward-thinking and European 
perspective. Four main priorities guide the Foundation’s work: economic 
growth, the environment, values and digital technology.

The website www.fondapol.org provides public access to all the Foundation’s 
work. Anyone can access and use all the data gathered for the various surveys 
via the new platform «Data.fondapol» and data relating to international 
surveys is available in several languages.

In addition, our blog “Trop Libre” (Too Free) casts a critical eye over 
the news and the world of ideas. “Trop Libre” also provides extensive 
monitoring of the effects of the digital revolution on political, economic and 
social practices in its “Renaissance numérique” (Digital Renaissance) section 
(formerly “Politique 2.0”).

The Fondation pour l’innovation politique is a state-recognized organization. 
It is independent and receives no financial contribution from any political 
party. Its funding comes from both public and private sources. Backing from 
business and individuals is essential for it to develop its work.
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     这篇论⽂文已经同步以四种语⾔言发表：法语： Écon-

omie de la connaissance；英语：the economy of 

knowledge；韩语：지식경제；以及中⽂文：知识经济，翻

译者为赵婧。 
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Visit our website (http://www.fondapol.org/fondapol-tv/le-progres-cest-nous-
idriss-aberkane-toile-a-tisser/) where you will find the video of  

Idriss J. Aberkane’s speech at a Fondapol event held on 16th November, 2013.
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Thank you for fostering critical analysis on the direction taken by France 
and helping us defend European integration and free economy.





La Fondation pour l’innovation politique

11, rue de Grenelle 
75007 Paris – France 
Tél. : 33 (0)1 47 53 67 00 
contact@fondapol.org
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Les médias

Les données en open data

知识经济
Idriss J. Aberkane

想像一种经济，它的主要资源是无限的；想像一种经济，除了可以
自我调节以外还被赋予了公平的内在属性；一种经济会促进分享并
能够从分享中得到回报；一种经济能让待业在家的人比那些有工作
的人炫耀拥有更强悍的购买力；一种经济能让1+1=3；一种经济使
得人们生来就具有购买力并且这种购买力完全掌控在他（她）自己
的手中。

观念经济－－知识的经济－－囊括了可持续性发展的精髓，并且可
能在未来的几十年中将各种存在于人类历史长河中一直被认为难以
解决的问题大事化小。这篇论文将回答以下几个问题：为何要将观
念经济付诸于实践？我们如何去实践？以及具体该怎么做？

这是一篇为普通公民们和政治工作者们而写的有关观念经济和知识
经济的具有实践意义的文章。它简要描述了这个令人着迷的领域，
这些领域关联到：可持续发展，外交，安全，当然还有减轻贫穷，
经济发展（包括地区经济和国家经济），以及技术城（硅谷）的研
究。它将在公众，教育，公民政治的问题上给予启示。这篇论文围
绕贯穿了仿生学，工业生态学 ，循环经济学以及 Gunter Pauli教授
的蓝色经济学的范例。


